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Březen 2025 Zdarma

V pondělí 3. března se po celkové rekonstrukci knihovna opět otevřela čtenářům.
Více o průběhu opravy i tom, kdy bude den otevřených dveří, si můžete přečíst na str. 3

ZE ZASEDÁNÍ RADY MĚSTYSE
LEDENICE ZE DNE 12. 2. 2025

Rada městyse projednala:
� žádost Kruhu přátel hudby při ZUŠ F. Pišinge-

ra, Trhové Sviny z. s. o poskytnutí finančního
daru na rok 2025 a souhlasí s poskytnutím pří-
spěvku ve výši 5.000 Kč.
� žádost z. ú. Fokus o finanční příspěvek ve

výši 6.956 Kč na zajištění sociálních služeb
(rehabilitace) a schválila jeho poskytnutí ve
výši 4.000 Kč.
� žádost Domova Libníč a Centra sociálních

služeb Empatie o úhradu části nákladů na
pobyt a stravu klienta a neschválila poskyt-
nutí finančního příspěvku.
� žádost Autis centra o.p.s. o poskytnutí fi-

nančního daru z rozpočtu městyse na rok
2025 a souhlasí s poskytnutím příspěvku ve
výši 10.000 Kč.
� projednala výpověď smlouvy o nájmu ne-

bytových prostor v objektu č. p. 71 v Le-
denicích (květiny – železářství) a souhlasí
s ukončením nájemní smlouvy ke dni 30. 4.
2025.
� žádost neziskové organizace Zdravotní

klaun, o. p. s. o finanční dar z rozpočtu obce

na rok 2025 a souhlasí s poskytnutím pří-
spěvku ve výši 3.000 Kč.

� žádost o vyjádření ke změně plat. podmínek
fa Dimatex – odloženo.

� žádost nájemkyně o výměnu dvoupokojo-
vého bytu za jednopokojový v DPS, Škol-
ní 588, Ledenice z důvodu úmrtí manžela
nájemkyně a souhlasí s pronájmem bytu
č. 32/A od 1. 3. 2025.

� žádost o vyjádření k záměru nového do-
pravního napojení pozemku parc. č. 1307/2
na místní komunikaci parc. č. 1306/1 přes
pozemek parc. č. 4650/7 v majetku městyse
Ledenice a souhlasí s vybudováním sjezdu
dle předložené technické zprávy.

� žádost o vyjádření ke stavbě „Novostavba
RD na pozemku parc. č. 1675/49, k.ú. Le-
denice“ a souhlasí:

– s realizací stavby dle předložené situace

– s napojením sjezdu dle předložené situace
– dopravní připojení.

Rada městyse projednala a schválila:

� pronájem sálu „U Králů“ v Ledenicích na
soukromou akci v termínu 15. 2. 2025.

Sobota 8. 3. od 20 h
SPORTOVNÍ PLES
Sokolovna Ledenice
TJ Slavoj

Sobota 22. 3. od 8,15 h
STŘELECKÁ SOUTEŽ
Sokolovna Ledenice

Čtvrtek 27. 3. od 18 h
Přednáška s videoprojekcí
DĚLOSTŘELECKÁ CVIČENÍ
U LEDENIC V LETECH
1803–1826
aneb Kde se vzal Půlmon?
Divadelní sál Ledenice

Sobota 29. 3. od 18 h
RYBÍ HODY
Sál U Králů
MO ČRS Ledenice

Sobota 29. 3.
UKLIĎME ČESKO

Neděle 30. 3. od 8 h
ŽELEZNÁ NEDĚLE
Ledenice a osady
SDH Ledenice

ZE ZASEDÁNÍ RADY MĚSTYSE LEDENICE
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CO VÁS ZAJÍMÁ
Rybník Slavíček
–  údržba důležitého prvku
protipovodňové ochrany Ledenic

Jižní Čechy jsou protkány velkým
množstvím rybníků a nejinak je tomu i v ka-
tastru městyse Ledenice. Rybníky, retenční
nádrže, obtokové kanály a další vodní plochy
však potřebují pravidelnou péči a údržbu, aby
i nadále plnily svou funkci v systému protipo-
vodňových opatření. Právě tato opatření spo-
lehlivě chrání Ledenice před velkou vodou.

I když v minulosti došlo na většině rybníků
k důkladnému odbahnění, zpevnění hrází, vybu-
dování betonových přelivů a dalším úpravám,
pravidelná údržba je stále nezbytná. V únoru
proto proběhlo částečné odbahnění rybníka
Slavíček, do kterého stéká voda z obtokové-
ho kanálu – významné součásti protipovod-
ňových opatření v Ledenicích.

Od doby protipovodňových úprav uběhlo
téměř dvacet let. Přestože se přes Ledenice ne-
přehnala žádná další velká povodeň, se kterou
by do rybníku přiteklo větší množství zemi-
ny, stačily splachy z okolních polí k tomu,
aby dno Slavíčku pokryl sediment o výšce až
140 cm. Z finančních důvodů nebyl rybník
odbahněn celý, ale pouze část od hráze v šířce
cca 40 metrů. Veškeré práce byly hrazeny
z rozpočtu městyse Ledenice.

Obnova rybníčku na Svaté Voršile
Vydáte-li se ze Zborova po místní komuni-

kaci východním směrem po cyklostezce, která
nese název Novohradsko-Doudlebsko, doje-
dete do Nedabyle, Starých Hodějovic nebo
Srubce. Ale než se ocitnete na prvním rozcestí
a budete vybírat váš cíl, musíte projet místem
s místním názvem Svatá Voršila. Poznáte ho
podle výklenkové kapličky s obrázkem sv.
Voršily, která tu u cesty stojí už cca 225 let a je
poslední připomínkou zaniklé slávy tohoto
místa. Snad odjakživa tu vyvěrá pramen, kte-
rému se přisuzovaly léčivé účinky. Na přelo-
mu 17. a 18. století zde fungovaly jednoduché
lázně, které do Svaté Voršily lákaly poutníky a
nemocné z okolí. Oblíbené byly i mezi horní-
ky z okolí Srubce a Starých Hodějovic. Jaké
měla mít voda účinky, se bohužel ale přesně
neví. V blízkém sousedství kapličky býval
rybníček. V roce 2002 ho při povodních zcela
zanesla ornice z okolních polí a rybníček za-
nikl. O jeho obnovu usilujeme již několik let,
ale nejdříve jsme museli vyřešit vlastnictví.
Rybníček totiž nebyl majetkem městyse Lede-
nice. Poté teprve mohly začít, též za spoluprá-
ce vlastníků sousedních pozemků, přípravné

Rybník Slavíček

Rybník Slavíček

práce na obnově. Osobně z toho mám velkou
radost. Kdo tohle místo zná, ví, jaký je to tu
malebný kout. Typická jihočeská krajina s vý-
hledy na Slepičí a Novohradské hory. Je to
místo hojně využívané k procházkám i vý-
letům na kole. Obnovení rybníčku bude mít
velký význam pro zlepšení místního bioto-
pu i zadržení vody v krajině, na což dnes
klademe velký důraz. Předpokládám, že tu vy-
budujeme i nějaké odpočinkové místo, nebo
alespoň nainstalujeme lavičky. Nedaleko od

kapličky, v údolíčku jihovýchodním směrem
dodnes pramen vyvěrá. Bohužel je v současné
době celkem necitlivě regulován do betono-
vých skruží. Pokud je dostatek vody, pramen
ze skruží vytéká plastovou trubkou. Okolí pra-
mene působí dojmem zarostlé strouhy. I tomuto
místu bychom chtěli dát novou „tvář“ a ze Sva-
té Voršily udělat místo, kde sesednete z kola,
nebo se na procházce jen tak zastavíte a chvíli
tu v klidu pobudete.

Jiří Beneda, starosta městyse Ledenice
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KNIHOVNA

V NOVÉM KABÁTU!
Místní knihovna Ledenice přivítala

v pondělí 3. března po celkové

rekonstrukci zpět všechny své

čtenáře.

Opravy nemohly probíhat za provozu, a
proto byla knihovna pro veřejnost několik mě-
síců uzavřená. Ale i během uzavření jsme se
snažili vyjít vstříc žákům a studentům. Těm
sloužily prozatímní prostory ve společenské
místnosti domu s pečovatelskou službou, do
kterých jsme se přestěhovali i s fondem povin-
né školní četby. A těší nás, že tuto možnost
využívali opravdu hojně!

Knihovna mezitím prošla celkovou rekon-
strukcí interiéru, která byla hrazena z převážné
části z dotačního programu. Výsledek rozhod-
ně stojí za to – moderní a příjemné prostředí
čeká na malé i velké milovníky knih.

Těšíme se na vaše návštěvy a hlásíme, že
pro vás máme připraveno spoustu knižních
novinek včetně aktualizovaného výměnného
fondu z Jihočeské vědecké knihovny.

PŘIJĎTE NA DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ
DO NOVÉ KNIHOVNY!

V úterý 8. dubna od 14 do 16 hodin
pořádá Místní knihovna v Ledenicích Den otevřených dveří.

Přijďte se podívat, jak knihovna po celkové rekonstrukci prokoukla!

Návštěvníci si budou moci prohlédnout nové prostory, prolistovat knižní novinky
a zjistit, co všechno moderní knihovna nabízí.

Rádi uvítáme stálé čtenáře i ty, kteří se do knihovny chystají poprvé.

Těšíme se na vás!

ZPRÁVA Z KONTROLNÍHO DNE
PŘI OPRAVĚ VĚŽE KOSTELA SV. VAVŘINCE

Dne 19. února proběhl kontrolní den na
věži kostela v Ledenicích za účasti P. Karase,
J. Hronka, stavebního technika pana Mrozka,
p. Vojta ze stavební firmy Památky CB, projek-
tanta a dalších pracovníků realizační firmy.

První etapa oprav byla dokončena – zahr-
novala opravu podstavy věže a výměnu téměř
všech dřevěných segmentů kříže. Práce byly
provedeny řemeslně správně. Diskutovalo se,
zda by neměly být vyměněny všechny prvky
podstavy, což posoudí památkáři. Mění se
také vadné prkenné bednění a některá ramena
báně, což si vyžádalo odstranění měděného
oplechování. Cena této etapy by měla odpoví-
dat předpokládaným 1,1 milionu korun.

Další fáze oprav byly konzultovány s pa-
nem Mrozkem telefonicky. Po kontrolním dni
proběhl průzkum horní části věže, který uká-
zal, že je nutné vyměnit výdřevu, bednění i ně-
která ramena. Proto bude třeba zvýšit lešení a
svázat ho ve špičce, což zvýší náklady na jeho
pronájem. Věž bude téměř celá odplechována,
aby mohla proběhnout výměna shnilého bed-

nění a ramen, na což naváže nové oplechová-
ní. Realizační firma cenu této etapy teprve
spočítá, ale měla by být dokončena ještě letos,
dokud je postavené lešení.

Třetí etapa, která se týká opravy horní části
věže – tzv. lucerny, kde je uchycený kříž – za-
tím nemá stanovený termín. Její realizace bude
záviset na celkových nákladech předchozích
fází oprav.

Panu Josefu Hronkovi děkujeme za to, že se
za farnost zúčastnil kontrolního dne, zjistil výše
uvedené informace a pořídil fotografie (1,2).

Římskokatolická farnost Ledenice

foto jic
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INFORMACE K PŘIJÍMÁNÍ DĚTÍ DO MATEŘSKÉ ŠKOLY
V LEDENICÍCH NA ŠKOLNÍ ROK 2025/2026

Zápis dětí do Mateřské školy v Ledenicích pro školní rok 2025/26
proběhne formou online zápisu v době od 18. 2. do 11. 5. a následně
13. 5. a 14. 5. s osobní účastí v kanceláři MŠ (vchod A).

Veškeré informace a instrukce k zápisu do MŠ naleznete před
jeho zahájením na stránkách školy (www.skolaledenice.cz).
Kontakt: 725 187 021, 387 995 201,
e-mail: skolkavedouci@zs.ledenice.cz

Rozhodnutí o přijetí
Nebude se doručovat zákonným zástupcům dítěte, ale bude ozná-

meno zveřejněním seznamu přijatých uchazečů pod přiděleným re-
gistračním číslem s výsledkem řízení u každého uchazeče. Tento
seznam bude dne 19. 5. zveřejněn na internetových stránkách školy
Ledenice (www.skolaledenice.cz) a na vstupních dveřích vchodu A
do budovy MŠ Ledenice.

Rozhodnutí o nepřijetí
Bude se oznamovat písemně, do vlastních rukou zákonného zá-

stupce dítěte, do 30 dnů od ukončení přijímacího řízení.

Kritéria pro přijímání dětí k předškolnímu vzdělávání
v MŠ Ledenice ve školním roce 2025/26
1. Děti k povinnému předškolnímu vzdělávání s trvalým pobytem ve

spádové oblasti městyse Ledenice podle § 34, odstavce 1 zákona
č. 561/2004 Sb. v platném znění (děti, které dovrší k 31. 8. 2025
pěti let a děti s odkladem školní docházky).

2. Děti, které dovrší k 31. 8. 2025 tří let věku k pravidelné celodenní
docházce s trvalým pobytem ve spádové oblasti městyse Ledenice.

3. Ostatní děti s trvalým pobytem ve spádové oblasti městyse Lede-
nice k pravidelné celodenní docházce.

4. Ostatní děti, které nemají trvalý pobyt ve spádové oblasti městyse
Ledenice k pravidelné celodenní docházce.
Při rozhodování o přijetí v bodě 3. bude postupováno podle data

narození dětí, tj. od nejstarších k nejmladším do naplnění kapacity
mateřské školy – přednost má starší dítě.

Podle bodu 4. bude při rozhodování o přijetí postupováno v přípa-
dě, že budou přijaty všechny děti podle bodu 1., 2., a 3. a nebude napl-
něna kapacita mateřské školy.

Při přijímání dětí k předškolnímu vzdělávání je třeba dodržet
podmínky stanovené zvláštním právním předpisem – předškolní za-
řízení může přijmout pouze dítě, které se podrobilo stanoveným pra-
videlným očkováním, má doklad, že je proti nákaze imunní nebo se
nemůže očkování podrobit pro trvalou kontraindikaci (§ 50 zákona
č. 258/2000 Sb., o ochraně veřejného zdraví, ve znění pozdějších
předpisů). Tato podmínka se netýká dětí, na něž se vztahuje povinné
předškolní vzdělávání.

O přijetí dítěte se speciálními vzdělávacími potřebami rozhodne
ředitel školy na základě písemného vyjádření školského poradenské-
ho zařízení, popřípadě také registrujícího lékaře.

Dítě může být přijato k předškolnímu vzdělávání i v průběhu škol-
ního roku v případě volné kapacity školy.

Dle § 34a Školského zákona je zákonný zástupce dítěte povinen
přihlásit k zápisu k předškolnímu vzdělávání dítě, které dovrší k 31. 8. 2025
pěti let věku a dítě s odkladem povinné školní docházky.

Podmínky docházky do MŠ Ledenice
1. Platit pravidelně předepsanou úplatu.
2. Dodržovat školní řád.
3. Dbát na pravidelnost docházky.
4. V případě delší absence dítěte do MŠ z jiných důvodů než zdravot-

ních bude s rodiči jednáno o ukončení docházky dítěte a jeho vyřa-
zení z evidence.
Ředitel mateřské školy může po předchozím upozornění písemně

oznámeném zákonnému zástupci dítěte rozhodnout o ukončení
předškolního vzdělávání dle podmínek stanovených v § 35 Škol-
ského zákona.

Doporučení, jak pomoci svému dítěti
ke spokojeně prožitému pobytu ve školce:
– včas odbourejte pleny, nočníky, dudlíky, kojenecké láhve,

odsávačky rýmy a kočárky,
– naučte dítě smrkat, jíst lžící, pít z hrnečku, kousat, utřít si ruce

do ručníku, používat WC,
– trénujte oblékání a svlékání, obouvání a zouvání,
– učte dítě být aspoň chvilku denně bez maminky nebo tatínka,
– naučte dítě v rodině dodržovat pravidelnou dobu odpočinku

(po obědě) a jídla (u stolu a vsedě),
– choďte na procházky.

Vstup do mateřské školy je první velkou změnou v životě dítěte,
a čím snazší mu ji vytvoříte, tím bude dítě v mateřské škole spoko-
jenější. Proto je důležité pomoci svým dětem tuto první životní
změnu usnadnit. Snažte se je vše, dle našeho doporučení, naučit
včas před nástupem do mateřské školy. Pomoci vám může náš
Adaptační program, zveřejněný na stránkách školy. Kolektiv uči-
telek udělá maximum pro to, aby seděti v mateřské škole cítily co
nejlépe a těšily se do ní, ale základ je v rodičích. Nebojte se s námi
komunikovat, jde nám přeci o společnou věc a tou jsou rozzářené
dětské oči, úsměvy, spokojenost a nadšení dětí z prožitků v naší
škole. Těšíme na Vás.

Ivana Martínková, zástupkyně ředitele pro MŠ

INFORMACE
O ZÁPISU DO 1. ROČNÍKU ZŠ LEDENICE

Zápis proběhne prezenční formou
ve dnech 9. a 10. 4. 2025 od 14.00 do 18.00 hodin.
Zápisu se účastní i děti, pro které žádáte odklad.

Zde je nutné mít s sebou vyřízené doklady potřebné k udělení odkladu.

Veškeré informace pro zápis i odklad najdete na stránkách školy
(www.skolaledenice.cz)  v  sekci  Základní škola/Zápis do ZŠ.

Zde je také umístěn odkaz na registrační formulář.
Čas si zarezervujete při registraci.

Mgr. Vladislav Šesták, ředitel školy

Vážení rodiče žáků ZŠ, ZUŠ
a MŠ Ledenice,

ráda bych vám nabídla
možnost zaslat váš podnět,

nápad či připomínku
na školskou radu.

(Školská rada se skládá ze zástupců
obce, pedagogického sboru

a rodičů).

Vaše konstruktivní dotazy zařadíme
do programu jednání školské rady.

Zasílat je můžete na e-mail:
skolskarada88@gmail.com

Za školskou radu
Eva Lišková
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DEN LÁSKY
V MATEŘSKÉ ŠKOLE

V únoru jsme do školky pozvali rodiče
dětí a jejich rodiny, abychom si s nimi užili
Den lásky.

Už Matka Tereza říkala, že „LÁSKA
ZAČÍNÁ PÉČÍ O TY NEJBLIŽŠÍ, O TY
DOMA“, a kdo jiný než rodiče, po celý život
pečují o své děti! Děti jim tuto lásku a péči
chtěly oplatit. Rodiče se nechali dětmi roz-
mazlovat, hýčkat.

Rodiče přišli, zářili, ale nadšení dětí nemá
konkurenci. Atmosféra ve školce byla báje-
čná, láskou byla školka nabytá. Jsme rádi, že
jsme dětem a rodičům mohli zprostředkovat
okamžiky, kdy byli spolu a bylo jim spolu
dobře, protože to je to nejcennější, co děti od
svých rodičů mohou získat, být spolu.

Recitace poezie není ještě „out“
Žáci a žačky základní školy nám ukázali během dvou odpolední v rámci recitační přehlídky,

že umění recitace má i v dnešní době stále své jedinečné kouzlo.
Dne 12. února 2025 se žáci prvního stupně sešli v ledenickém kinosále o necelou půl hodi-

nu dříve, než mohla do sálu vstoupit veřejnost. Každý byl nervózní, ale chtěl se ukázat jako ten
nejlepší recitátor pozdního středečního odpoledne. A když přišel ten velký okamžik, sálem se
rozléhaly sebejisté hlasy malých velkých recitátorů.

Následující odpoledne 13. února 2025 se na prknech jeviště předvedli žáci druhého stupně. Ti
čelili těžké výzvě – překonat očekávání a úspěch svých mladších spolužáků. Napětí a sou-
těživost byla snad úplně všude. Nakonec i oni předstoupili před porotu se svou lyrickou poezií
(6. a 7. ročníky) a prózou (8. a 9. ročníky). Díky nim to odpoledne mohla ožít velká jména klasic-
ké literatury, jakými jsou Karel J. Erben či Edgar A. Poe.

Celým programem středečního odpoledne diváky provázela paní magistra Marie Petrášová,
které se povedlo navodit příjemnou atmosféru, v níž se nikdo nebál vystoupit před publikum.
Druhé odpoledne se této obtížné role úspěšně zhostili dva žáci 8. A.

Vítězné žáky (1.–3. místo) v březnu čeká ještě jedna recitační výzva, a to reprezentovat naši
školu v dalším kole soutěže v Českých Budějovicích. Tak jim držme pěsti, aby jim poezie při-
nesla kouzlo v podobě vítězství.

Mgr. Michaela Vacková



6 LEDENICKÝ  ZPRAVODAJ březen 2025

ŠACHY V LEDENICÍCH
OPĚT ŽIJÍ

Když před lety skončil ledenický šachový kroužek pod vedením Kryštofa Míky,
nikdo by nečekal, že se někdo ze žáků přes veškeré dojíždění rozhodne v šachu pok-
račovat jinde. Jedním z nich byl Nicolas Čech. I přes fotbal, který miloval, vyzdvihl
na nejdůležitější pozici šachy. Přihlásil se do šachového klubu QCC České Budějovi-
ce a začal se věnovat tomu, po čem jeho srdce toužilo. Trénoval a stále trénuje něko-
likrát týdně.

Ondra Chadima sice neupřednostnil šachy před jiným zájmem, ale do klubu se
přidal také. Ve škole o přestávkách hoši trénovali a přibrali mezi sebe i Jirku Nováka
a Marii Petrášovou. Ti se na jaře loňského roku do klubu také přihlásili. Šachy se pro
Jirku staly důležitějšími než škola. Maruška šachu propadla také, ale stále si pone-
chávala i jiné zájmy, což jí znemožňovalo trénovat tak často jako klukům.

Dnes jsou jeden tým. Pod vedením pana Ing. Jiřího Havlíčka a podpory jeho
usměvavé ženy se tato čtveřice snaží pokořit své protihráče na různých soutěžích
(ligy, divize, mistrovství republiky, různé Velké ceny). A že jich není málo.

Jméno Nicolase Čecha již zaznělo na mnoha prestižních soutěžích. Mezi jeho
úspěchy patří např. účast na Mistrovství Čech v Harrachově, Mistrovství Evropy
v Praze a turnaj TEPLICE OPEN. Nicolas sám řekl, že právě turnaj v Teplicích ho
posunul nejvíce. Jirka a Ondra se snaží napodobit jeho úspěchy. A Maruška nená-
padně následuje kluky. Nikolas již hraje ve 2. lize dospělých. Ve Velké ceně se dostal
do nejvyšší možné skupiny za dorost a Ondra, Jirka a Maruška jsou ve skupině B.

Nicolas je tak úspěšným hráčem, že si jej všimli i jiné kluby,
např. TJ Sokol Domažlice, a zatoužili po jeho přítomnosti.

Dne 12. 2. se naše šachová čtyřka dostala do Krajského finále
přeboru škol družstev 2025 kategorie „B“, které se konalo v Nových
Hradech. Tam se jim podařilo vyhrát a postoupit do republikového
finále do Zlína. Jako doprovod s nimi jela paní asistentka Zdeňka
Frková. Jak prožívala celý den, Vám popisuje dále.

Já přeji čtveřici nadšených šachistů skvělé výkony, výdrž a úspěš-
né putování šachovým světem.

Pokud Vás zajímá, jaké mají životní cíle, zeptejte se jich, až je
potkáte. Jen prozradím, že snem některých členů je – stát se velmis-
try a předávat šachové umění dál.

Mgr. Marie Petrášová

Krajské finále
Dne 12. února jsem měla čest jet s našimi čtyřmi žáky z třídy 9. A

do Nových Hradů, kde se konalo Krajské finále přeboru škol v šachu.
Abychom se na Nové Hrady dostali včas, odjížděli jsme v brzkých
ranních hodinách. Do Nových Hradů jsme přijeli v 7 hodin ráno. I přes
nepřízeň počasí, která provázela celý den, jsme doufali v úspěch. Děti
se těšily, promýšlely taktiku a odhadovaly sílu soupeře.

Turnaj začal v 9.30 hodin. V prvním kole jsme vyhráli 4:0. Již od
samého začátku se našim žákům dařilo. Jen jedno kolo skončilo
prohrou a jedno kolo remízou. Nejhorší bylo kolo poslední, ve kte-
rém jsme potřebovali získat alespoň 3 body,
abychom se umístili na prvním nebo druhém
místě. Soupeř byl velmi silný. Nervy pracova-
ly, atmosféra v sále byla plná emocí, tichoun-
ké cvakání časomíry se ozývalo z několika
stran. Já v napětí sledovala tahy mých svěřen-
ců. Žáci, kteří poslední kolo dohráli dříve,
s velikou nervozitou pozorovali posledního
hráče Nicolase, zda pro svůj tým uhraje tolik
potřebný bod k postupu do celorepublikového
kola ve Zlíně. Jejich přání se vyplnilo a stalo
skutečností! Naši žáci Nicolas Čech, Ondřej
Chadima, Jirka Novák a Marie Petrášová si spl-
nili sen. Vyhráli první místo a zajistili si tím po-
stup do republikového finále, které se uskuteční
v červnu.

Při psaní mám před očima tu jejich nesku-
tečnou radost. Když si na to vše vzpomenu,
vhání se mi slzy do očí. Sama jsem měla tako-
vou radost, jako kdybych vyhrála s nimi.

Nicolasi, Maruško, Jirko, Ondro, jsem na
Vás neskutečně pyšná.

Paní asistentka Zdeňka Frková

Nové Hrady – šachový přebor školních družstev 2025
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SOUTĚŽ ZUŠEK
V letošním školním roce 2024/25 vyhlásilo Ministerstvo školství soutěže ZUŠ v oborech hra

na dechové nástroje, sólový zpěv, komorní zpěv. V naší škole jsme se do soutěže zapojili a svě-
domitě se připravovali. V lednu jsme ve škole připravili školní kolo, kterého se zúčastnili všichni
žáci. Ve dnech 20. a 21. 2. se konalo okresní kolo v dechových nástrojů v Českých Budějovicích,
kam jsme vyslali osm soutěžích a všichni se umístili na krásných místech. Na 1. místě s postu-
pem do krajského kola zvítězila: Ema Mrázová, Karolína Nekolná a Jakub Schmid, na 2. místě:
Denis Vlček, Tereza Krofiková, Ema Dang (ze třídy E. Gruberové). Měli jsme zástupce i v oboru
hry na lesní roh a klarinet a oba chlapci Antonín Johánek (ze třídy E. Gruberové) a Jakub Schmid
(ze třídy A. Doskočila) získali 2. místo.

Ve dnech 26. a 27. února proběhlo okresní kolo ve zpěvu, kde naše žačky také posbíraly oce-
nění. 2. místo vybojovaly: R. Kopecká, A. Postlová, B. Řimnáčová, H. Voharčíková, 3. místo
obhájily: M. Kohoutová, T. Krofiková, E. Davidová, G. Heřmanová, A. Schoniger. Měli jsme
zastoupení i v komorním zpěvu, kde H. Voharčíková a Š. Petrášová získaly 2. místo. Žákyně
jsou ze tříd L. Kolářové, M. Stecherové a O. Koláře.

Všem gratulujeme k úspěchu a děkujeme za vzornou reprezentaci školy. Poděkování patří i
rodičům za podporu. Za ZUŠ Teams E. Gruberová
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SPOLEČENSKÁ
KRONIKA

Naposledy jsme se rozloučili:
t s panem Ladislavem Fňoukou z Ledenic,

zemřel dne 29. 1. ve věku 81 let,
t s panem Zdeňkem Králíkem z Ledenic,

zemřel dne 4. 2. ve věku 67 let,
t s panem Karlem Pokorným z Ledenic,

zemřel dne 9. 2. ve věku 93 let,
t s panem Jiřím Davidem z Ledenic,

zemřel dne 14. 2. ve věku 78 let,
t s panem Aloisem Pitrou ze Zalin,

zemřel 21. 2. ve věku 83 let,
t s paní Anežkou Horákovou ze Zborova,

zemřela dne 21. 2. ve věku 93 let.

Děkujeme všem příbuzným, přátelům a známým za účast na
posledním rozloučení s panem Karlem Pokorným z Ledenic, které
se konalo dne 14. 2. 2025.

Také děkujeme členům sboru dobrovolných hasičů a baráčnic-
ké obce za čestnou stráž u rakve.

Děkujeme rovněž za projevenou soustrast a květinové dary.
Zarmoucená rodina

Děkujeme všem příbuzným, přátelům a známým, kteří se dne
24. 2. 2025 přišli naposledy rozloučit s panem Jiřím Davidem
z Ledenic.

Také děkujeme členům rybářského spolku a dobrovolným ha-
sičům za čestnou stráž u rakve.

Děkujeme rovněž za projevenou soustrast a květinové dary.
Rodina Davidova

INFORMACE
KE STŘELECKÉ SOUTĚŽI

Z důvodu zvýšení bezpečnosti všech účastníků soutěže a přesnosti
při vyhodnocování výsledků dojde v letošním roce k výrazné úpravě
pravidel. Nejvíce se změny projeví u nejmladších kategorií, kde je po-
volena pomoc při manipulaci se zbraní. Nově budou dětem nápomocni
pouze určení pořadatelé (rodiče již pomáhat nesmí). Zpřísněný bude i
pohyb po sokolovně – pouze ve vyhrazeném prostoru.

Při porušení pravidel nebo nekázni při pohybu v sokolovně může
dojít až k diskvalifikaci závodníka nebo vykázání diváka ze sokolovny.

Abychom předešli různým dohadům a nedorozuměním při konání
soutěže, budou pravidla zveřejněna na stránkách městyse Ledenice a
v aplikaci Česká obec. K dispozici budou i po celý průběh soutěže.

Za pořadatele jk

Informace ZO SPCCH
Dobrý den, zdravím všechny.

¡ V měsíci únoru narozeniny oslavili, Marie Beníšková - jubileum, Marie Doležalová, Josef
Havelka, Jaroslava Kroutilová, Marie Lukášová, Štěpánka Horalová, Alena Košťálová. Do-
datečně Dana Sovová. Všem přejeme všechno nejlepší, hlavně hodně zdraví.

¡ Ve čtvrtek 20. března 2025 se uskuteční členská schůze ZO SPCCH, tentokrát v Ledenické
hospůdce. Pozvánky budou rozeslány. Doufám, že se sejdeme v hojném počtu.

¡ V úterý a ve středu 15. a 16. dubna 2025 proběhne tradiční Velikonoční výstava v sále
U Králů v Ledenicích.

Předsedkyně ZO SPCCH, Marie Zegermacherová, č. t. 721 184 108

Děkujeme všem příbuzným, přátelům a známým, kteří se dne
11. 2. 2025 přišli naposledy rozloučit s panem Zdeňkem Králíkem
z Ledenic.

Také děkujeme členům sboru dobrovolných hasičů za čestnou
stráž u rakve.

Zástupcům městyse Ledenice i všem ostatním děkujeme za
projevenou soustrast a květinové dary. Rodina Králíkova
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Na fotografiích jsou největší skupiny masek letošního maškarního bálu

VÁŽENÍ PŘÍZNIVCI MASOPUSTNÍHO VESELÍ!
Tak jako každý rok, i tentokrát děkujeme

všem, kteří se 22. února zúčastnili našeho maš-
karního bálu. Sokolovna se opět zaplnila krás-
ným, vtipným a rozjařeným proudem masek a
rozesmátými přihlížejícími. Nelze vše rozepi-
sovat – však to čtete každý rok – a tak, kdo tam
byl, ten to zažil! Máme velikou radost, že náš
maškarní bál má takovou oblibu, a tak ještě
jednou všem VELIKÝ DÍK!

Děkujeme také našim štědrým podnikate-
lům a občanům za četné dary do tomboly.

Děkujeme zaměstnancům městyse za vstříc-
nost a pomoc při přípravě plesu a sokolovny,
a poté i za její – jako vždy – nelehký úklid.

Našim hasičům děkujeme, že se postarali
o naše hosty, aby netrpěli žízní a špatnou ná-
ladou.

Letošní bál už nám bude doznívat ve vzpo-
mínkách a my se můžeme společně těšit na ten
příští (pravděpodobně 7. 2. 2026).
Zaženem starosti, smutek a žal,
radost ať zaplní celičký sál!
Přijďte za námi zas všici.
Těšíme se! Vaši Baráčníci

Za ledenické baráčníky
děkuje Marie Kudrnová
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SVĚTOVÝ DEN NEMOCNÝCH
V únoru letošního roku si připomínáme

33. světový den nemocných. Asi každý člověk
má svojí vlastní zkušenost s nemocí. Téměř
vždy vnímáme nemoc jako něco co nepatří do
našeho života a snažíme se využít všechny
prostředky k uzdravení. V době nemoci musí-
me zastavit svojí aktivitu a vše podřídit procesu
uzdravování. Právě v tomto období máme víc
času k přemýšlení o sobě, druhých i o smyslu
nemoci a utrpení. Období nemoci není ča-
sem ztraceným, ale nalezeným. V tomto čase
můžeme přehodnotit dosavadní životní cestu a
vydat se jiným směrem. Je to příležitost k nasta-
vení správného kritéria hodnot.

V hlavním centru oslavy Světového dne
nemocných stojí událost, která se odehrála
11. 2. 1858 v podhůří Pyrenejí v malém měs-
tečku Lurdy. Tam žila tehdy 14letá chudá dív-
ka jménem Bernardetta Soubirous. Jednoho
dne se vydala na břeh řeky Gávy sbírat dříví.
Když zdvihla hlavu a podívala se k jeskyni Ma-
sabielle spatřila krásnou paní. Ta ji vybídla, aby
na toto místo přicházela i další dny. Postupně

na tomto místě vytryskl pramen vody, došlo
k mnoha lékařsky nevysvělitelným uzdravením
a z tohoto místa se stalo jedno z nejvýznamněj-
ších poutních míst světa. Sama Berdardetta se
odešla od hluku světa a uchýlila se do kláštera
v Nevers. Do dnešních dnů je její neporušené
tělo vystaveno v tomto klášteře. V roce 1989
bylo uznáno zázračné uzdravení Delíziy Ci-
rolli. V deseti letech jí lékaři objevili osteo-
sarkom – zhoubnou rakovinu kostí. K divu
nedošlo přímo v Lurdech: až dva měsíce po je-
jich návštěvě se dívka jedno ráno probudila a

cítila se zdravá. Kontrolní vyšetření ukázala,
že po sarkomu není ani památky. Delíziin lé-
kař, profesor Quintino Mollca, nemohl uzdra-
vení uvěřit. Dodnes není schopen tuto věc
vysvětlit. Kazuistiku zde vyléčených pacientů
zkoumá lékařský úřad Bureau des Constatati-
ons Médicales.

P. Jaroslav Karas
Fotografie, zdroj: https://cs.wikipedia.org/

Socha P. Marie nad pramenem

Neporušené tělo Bernardetty Soubirous v Nevers

SHARKS CHEERLEADERS
ODSTARTOVALI SEZÓNU
NA SOUTĚŽI ECB 2025!

V sobotu 25. ledna 2025 se v hale Královka v Praze odehrál osmý
ročník soutěže Evolution Cheer Battle. Tento ročník přilákal více než
1000 soutěžících a neuvěřitelných 155 vystoupení. Porota se skládala
zejména ze zahraničních porotců, nechyběli ale ani čeští porotci.

Evolution Cheer Battle pro SHARKS znamenal parádní zaháje-
ní sezóny.

4 x 1. místo; 2 x 2. místo; 2 x 4. místo

Gratulujeme!

NÁROČNÝ BŘEZEN ČEKÁ NA MALÉ SLAVOJÁKY
S blížícím se jarem vrcholí zimní příprava mladší přípravky TJ Sla-

voj Ledenice. Náročný program zakončí čtyři turnaje, přátelské zápasy
a hrát se budou i první soutěžní duely.

Dohromady osm turnajů od listopadu už tým zvládl odehrát, čtyři ho
ještě čekají v březnu. Z toho dva ve Středočeském kraji. „Na to, jak
malý jsme klub, tak se nám letos povedlo z pohledu herního vytížení

poskládat extrémně náročnou zimní přípravu. Musíme poděkovat rodi-
čům, že akceptovali náš turnajový program a doposud jsme až na pár
výjimek z důvodu nemoci neměli s obsazením problémy. Trochu na-
opak bojujeme s docházkou na venkovní tréninky, hodně do toho ale opět
zasáhly virózy,“ řekli trenéři k dosavadnímu průběhu zimní přípravy.

Turnaj v Benešově a finále Jihočeské zimní halové ligy proběhly
před vydáním tohoto čísla Ledenického zpravodaje. Do finálového tur-
naje zimní ligy šel Slavoj po prvním finálovém kole s bilancí dvou vý-
her i proher a útočil na stupně vítězů. Jak to dopadlo zveřejníme
v dalším čísle zpravodaje nebo si to můžete přečíst na webu Slavoje.

V sobotu 15. března se dva týmy zúčastní turnaje v Borovanech, na
konci měsíce pak znovu pojedou dva týmy na turnaj na Karlštejn. „Na
tomto turnaji plánujeme promíchat A a B-tým a proti neznámým soupe-
řům co nejvíce získat zkušeností.“

Před uzávěrkou čísla se řešily ještě přípravné zápasy s českobudějo-
vickou Slavií a dalšími týmy. Jarní část sezony pak zahájí mužstvo
v úterý 25. března, kdy A-tým pojede k derby do Borovan, B-tým vyra-
zí na hřiště Loko České Budějovice.

Přehled březnových turnajů kategorie U9:
1. březen: Benešov
8. březen: finále Jihočeské zimní halové ligy (St. Hodějovice)
15. březen: Borovany
29. březen: Karlštejn MH
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LEDENICKÝ MINIVOLEJBAL
Dne 26. 1. 2025 se konalo další kolo barevného minivolejbalu v hale

TJ Lokomotiva ČB, na které jezdí týmy z celého jihočeského kraje. I přes
velkou nemocnost, která se projevila v celkovém počtu všech dětí na
turnaji, jsme vypravili dvě družstva. A protože se snažíme zúčastnit
každé soutěže, tak jsme čím dál zkušenější. Za žluté startovali Eliška
Plevová, Natálka Hrušková a Natálka Králíková, za oranžové Matěj
Kučera, Nela Brůhová a Markéta Balounová. A hned od začátku bylo
vidět, jak sebejistě rozehrávali každý zápas, navzájem si pomáhali a ra-
dili. Z tribuny bylo také slyšet fandění rodičů, což hráče vyburcovalo
ke skvělým výkonům. A celkově nadšenou atmosféru umocnilo závě-
rečné vyhlášení, kdy oba naše týmy ve své skupině získaly nádherné
druhé místo!

Dále jsme dostali neplánovaně možnost odehrát v sobotu 22. 2. 2025
volejbalový turnaj v hale ZŠ Oskara Nedbala v Českých Budějovicích.
Na poslední chvíli jsme díky rodičům (Martin Pleva, Míra Kučera), kte-
ří nahradili nás trenéry, mohli za Ledenice vypravit alespoň dva týmy.
Ve žluté kategorii Kuba Kučera a Eliška Plevová zvládli devět zápasů,
což stačilo na krásné čtvrté místo. Za oranžové nastoupili Gabča Heř-
manová s Matějem Kučerou a všech svých pět duelů vyhráli, a za to
brali zasloužené první místo! Mezi poraženými zůstaly týmy jako Ma-
deta ČB, Tábor, Škola volejbalu nebo Rudolfov. Velmi děkujeme Mi-
chalovi Heřmanovi za fotografie a za reportáž na stránkách TJ Slavoj
Ledenice z místa soutěže!

Doufáme, že do dalšího kola koncem března vyrazí bojovat mnohem
víc ledenických nejmladších svěřenců. Všem rodičům ještě jednou děku-
jeme za celkovou podporu našeho minivolejbalu.

Za TJ Slavoj Ledenice MS

ZE ZALIN

Turnaj ve stolním tenisu
V sobotu 25. 1. 2025 se uskutečnil již tra-

diční zimní turnaj ve stolním tenisu. Tentokrát
už 17. ročník. V nově zrekonstruovaném sále
se sešlo celkem 34 účastníků, z toho 16 mužů,
9 žen a 9 dětí.
Výsledky:
Kategorie mužů

1. místo Farka Stanislav st.
2. místo Šimůnek Jan
3. místo Pačegl Jan

Kategorie žen
1. místo Pitrová Daniela
2. místo Sabó Romana
3.místo Pitrová Barbora

Kategorie dětí
1. místo Šnedhoferová Lucie
2. místo Mach Antonín
3. místo Černoch Roman
Zvláštní ocenění získala nejstarší účastnice

závodu paní Jaroslava Langová (73) z Ohraze-
ní, která všem ukázala, že věk je jen číslo a po-
razila i mladší soupeřky. Všichni se na tento
den moc těšili a také si ho náležitě užili. Co

může být lepší, než se setkat s přáteli, zaspor-
tovat si a společně se pobavit. Velký dík patří
organizátorovi akce Jaroslavu Klečkovi ml.
a také městysu Ledenice za finanční podporu,
díky které dostali všichni zúčastnění dárky.
Jardo, těšíme se na příští rok, díky.

Alice Pitrová
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PODĚKOVÁNÍ
za 24. farní ples

Rádi bychom upřímně poděkovali všem,
kteří se podíleli na organizaci a průběhu
24. farního plesu. Děkujeme všem hostům,
kteří s námi strávili tento slavnostní večer, a
vytvořili tak úžasnou atmosféru plnou radosti
a přátelského setkání.

Zvláštní poděkování patří Věře Bagáčové a
jejímu tanečnímu souboru ze ZUŠ B. Jeremiá-
še, kteří se postarali o předtančení, jež tradičně
zahájilo ples a opět bylo krásným a elegantním
úvodem do večera. Děkujeme také dobrovol-
níkům, sponzorům a všem, kteří pomohli s or-
ganizací, výzdobou či osvětlením. Bez vaší
pomoci by tento ples nemohl být takovým,
jakým byl.

Těšíme se na další společná setkání a již
nyní se těšíme na příští ročník!

S vděčností a přáním všeho dobrého
ledenická farnost

Kde zasahovali
ledeničtí hasiči
¡ Požár přístavku u RD

– České Budějovice 2. 2. 2025

ZPRÁVY
z MAS Sdružení Růže

V rámci iniciativy spolku „Sázíme stromy“
pomůžeme za MAS Sdružení Růže Ledenicím
s výsadbou stromů v Zalinách. Akce bude ve-
řejná, proběhne v březnu a termín spolu s přes-
ným časem ještě bude upřesněn. Sledujte naše
webové stránky nebo facebook, kde podrob-
nosti uveřejníme.

Letos pořádáme již 6. ročník Talent v MAS.
Jedná se o událost, během které jsou oceňo-
vány talentované děti a mládež z regionu za
jejich mimořádné úspěchy v roce 2024. Za
Ledenice je v kategorii „jednotlivci“ oceněn
Martin Volf (softball), Magdalena Míková
(karate), za „kolektivy“ pak Shark Stars (spor-
tovní cheerleading), Žraloci Ledenice kadeti a
junioři (softball). Z Ohrazeníčka je oceněna
Ema Gruberová (francouzský jazyk).

Všem oceněným moc gratulujeme!
MAS Sdružení Růže z. s.
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Pečovatelská služba
pomáhá žít doma

Hlavním cílem služby je pomoci vám žít běžný
život tak, jak jste byli doposud zvyklí. Navzdory
určité ztrátě soběstačnosti zaviněné nemocí, úra-
zem nebo věkem. Kromě seniorů je služba určena
i osobám s mentálním postižením, s duševním one-
mocněním, s neurologickými onemocněními (jako
je Parkinsonova nebo Alzheimerova choroba), ale i

rodičům pečujícím o zdravotně postižené dítě.
Pečovatelská služba konkrétně pomáhá např. s mytím či koupá-

ním, oblékáním, výměnou plen, doprovodem k lékaři, přípravou a
podáním jídla. Rodinní pečující ji mohou pravidelně nebo jednorá-
zově využít pro zastoupení, když potřebují odejít.

Naše sociální pracovnice s vámi ráda zmapuje a projedná vaši situa-
ci, zjistí, co potřebujete, a pomůže vám najít a navrhnout vhodné řešení.
Kontaktovat ji můžete na telefonním čísle 777 620 973.

Co vám můžeme poskytnout?
Dle vašeho přání každodenní pravidelnou pomoc. Služba funguje

od 7 do 19 hodin. Obrátit se nás můžete i v případě, že pomoc potřebu-
jete jen nárazově.

Podpoříme vás, abyste byli nezávislí na péči rodiny či blízkých a zá-
roveň abyste si užili kontakt s nimi.

Víme, že každý člověk má své tempo, a respektujeme jej, nebudeme
na vás spěchat.

Můžeme vám zprostředkovat nouzové signalizační zařízení pro pří-
pad, že např. upadnete a budete potřebovat přivolat pomoc.

Pečovatelky jsou profesionálky s odpovídající kvalifikací, pravidel-
ně se vzdělávají, aby vám služby poskytovaly v co nejvyšší kvalitě. Cí-
lem služby je, aby lidem umožnila žít doma, způsobem života, na který
byli doposud zvyklí, a tak, jak je běžné pro jejich vrstevníky.

Přesto není vždy jednoduché službu oslovit. Roli v tom hraje ostych,
neznámá situace, obavy že nás bude někdo soudit. Proto jsme požádali
jednu z rodin, která pečovatelskou službu využívala několik let, o krát-
ký rozhovor.

Jak jste se rozhodovali, že budete o babičku pečovat doma, co tomu
předcházelo a co bylo nakonec rozhodujícím okamžikem?

Manželova babička bydlela dlouhé roky sama ve svém domku, ale
pak se její zdravotní stav zhoršil a museli jsme řešit péči o ní. Do domo-
va pro seniory nechtěla, nejraději by zůstala ve své chaloupce, ale to
bohužel nešlo. Několik měsíců se proto o ni starali její snacha a syn.
Pak začali opět řešit stěhování babičky do domova pro seniory, proto
jsme se s manželem domluvili, že se o ni postaráme.

Shodli jste se na tom s manželem od začátku oba stejně, nebo šlo
o kompromis a jeden z vás ustoupil?

Když jsme přemýšleli, jestli se zvládneme o babičku postarat, ne-
bylo to jednoduché. Chtěli jsme, aby babička mohla zůstat doma,
když si to přála. Navíc ze své rodiny mám zkušenost, že se moji rodi-
če také postarali o své rodiče. Na druhou stranu chodíme s manželem
oba do práce, máme dvě školní děti a ani jsme neměli v našem domku
volný pokoj, kam bychom babičku přestěhovali. Navíc, péči o babič-
ku bychom bez pomoci nezvládli, proto jsme hledali i dostupnou pe-
čovatelskou službu.

Co vám běželo hlavou? Měli jste z něčeho obavy? Šli jste do toho
po hlavě (chceme pomoci a ostatní se dořeší za pochodu)?

Měli jsme obavy, jestli to zvládneme. Nedokázali jsme si představit,
kolik péče bude babička potřebovat, jak to budeme stíhat, jestli to nebu-
de na úkor dětí, jak si zvykneme na to, že se budeme muset doma
uskromnit. Bylo toho hodně, co nám běželo hlavou. A měli jsme i tro-
chu nejistotu, jaké bude soužití s babičkou, se kterou jsme do té doby
nežili pod jednou střechou.

Jaké byly první kroky přípravy na pečování? Poradil vám někdo?
Hledali jsme pečovatelskou službu, která by byla schopná a ochotná

dojíždět k nám na samotu. Více méně náhodou jsme zkusili kontaktovat
Archu a Vy jste ochotně nabídli, že se sejdeme a vše probereme. Až pak

jsme se navíc od jednoho známého dozvěděli, že pečujete o jeho ma-
minku a že jsou Vaše pečovatelky šikovné.

Na jaké jste narazili problémy? Co bylo nejnáročnější na přípra-
vách?

Nejnáročnější bylo, když nás někteří lidi z našeho okolí zrazovali,
že to pro nás bude příliš velké sousto a že bude muset jeden z nás opustit
zaměstnání a zůstat doma s babičkou. Pak pro nás taky bylo trochu
těžké se uskromnit, sestěhovat se, abychom měli volný pokoj pro
babičku, a vybavit ho.

Jak velký to byl zásah do vašeho dosavadního života?
Nebudu zastírat, že velký. Najednou nás bylo doma o jednoho víc,

do našeho domova začali chodit noví, do té doby neznámí lidé (pečova-
telky), začali jsme řešit úplně nové věci. Ale postupně jsme si všichni
zvykli.

Jaký byl váš první dojem při setkání s pracovnicí Archy? Bylo vám
od začátku jasné, co budete potřebovat nebo se to tvořilo v průběhu?

Na první setkání s pracovnicí Archy ráda vzpomínám. Bylo to
v době, kdy už jsme byli rozhodnuti, že se o babičku postaráme, ale hlo-
daly v nás pochybnosti, jestli to zvládneme. Pracovnice Archy působila
velmi mile a optimisticky, byla praktická a podpůrná. Domluvili jsme
se, s čím by pečovatelky začaly babičce pomáhat a že to doladíme podle
situace.

Pečovatelky vstupovaly do vašeho prostoru a narušovaly vaše sou-
kromí. Jak velký to byl pro vás problém, museli jste si na to zvykat?

To jsme samozřejmě museli, byl to zásah do našeho soukromí. Ale
pečovatelky byly skvělé! Vždycky byly milé, snažily se pomoct a
poradit.

Jak probíhala komunikace, domluva s pečovatelkami. Museli jste
hledat kompromisy? Co bylo největším úskalím?

Na konci týdne jsme si domlouvali péči a donášku obědů na další tý-
den. Také se ale stalo, že jsme něco na poslední chvíli měnili a vždycky
jsme se v klidu domluvili. Vlastně jsem obdivovala, jak jsou pečovatel-
ky flexibilní.

Řešili jste v průběhu nějaké problémy, co se týče péče?
Neřešili jsme problémy s péčí, ta byla vždy skvělá, spíš jsme časem

s pečovatelkami řešili problémy, když se babičky zdravotní stav zhor-
šoval. I tehdy působily pečovatelky „nad věcí“ a dál v klidu dělaly svou
práci. Přitom jsme viděli, že jejich práce není jednoduchá. Za to jsem
byla moc vděčná, dodávalo to trochu klidu i nám.

Jak jste zvládali organizaci rodinného a pracovního života?
Co muselo ustoupit?

Práci jsme díky pomoci pečovatelek zvládali dál, po práci to byl tro-
chu větší shon, abychom se stihli postarat o děti, o babičku, o domác-
nost, ale postupně jsme si na to dokázali zajít. Netvrdím, že to bylo
ideální, ale dalo se to zvládnout.

Jsem ráda, že jsou lidé, kteří jsou ochotni každodenně pomáhat dru-
hým. A mrzí mě, když někdo říká, že práci pečovatelky by mohl dělat
každý. Určitě nemohl. Není to práce pro každého, ne každý zvládne dě-
lat takhle fyzicky i psychicky náročnou práci delší dobu. Přitom pro ro-
diny, které se chtějí postarat o své stárnoucí nebo nemocné blízké, jsou
často záchranou.

Děkuji za rozhovor, vaši otevřenost a sdílení cenných zkušeností.
M. Strapková, Archa Borovany
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STŘEDISKO NAZARET
S NOVÝM VEDENÍM

Od února přebírá vedení borovan-
ského Střediska Nazaret Bc. Markéta
Guerra. Organizace tak vstupuje do
nové etapy pod vedením zkušené
manažerky s bohatou praxí jak v ko-
merčním sektoru, tak v oblasti ne-
ziskových organizací. Jejím cílem je
stabilizace a rozvoj střediska tak, aby i
do budoucna poskytovalo zázemí kli-
entům i pracovníkům na chráněných
místech – navzdory výzvám, které
přináší dnešní dynamická doba.

Ke své nové roli říká:
„Svůj vstup do Nazaretu vnímám s pokorou i radostí. Díky letité

zkušenosti v neziskovém sektoru vím, že klíčovými oblastmi jsou finanč-
ní stabilita, efektivní nastavení procesů a celková profesionalizace na-
šeho odvětví. Ráda bych navázala na vše dobré, co se zde vybudovalo,
a svou zkušeností pomohla posunout středisko zase o krok dál.
K sociálním službám mě před lety přivedla nejen studia sociální práce,
ale i přesvědčení, že neziskový a komerční sektor si mohou vzájemně
předat to nejlepší. Věřím v sílu komunity a v to, že každý můžeme svým
dílem přispět k občanské společnosti. Těším se na spolupráci s kolegy,
místními obyvateli, městem Borovany i zástupci Jihočeského kraje. Ví-
tám také možnost sdílení zkušeností a vzájemné podpory mezi organiza-
cemi, které se v našem regionu věnují podobné
práci – jsem přesvědčena, že společně můžeme
stavět na dobré praxi našich služeb a lépe tak
zvládat i výzvy, které před námi stojí.
První týdny v Nazaretu mi díky vstřícnosti
všech, kdo jsou s ním spojeni, jen potvrdily, že
mě v nové roli čeká smysluplná a obohacující
cesta.“

Aktivity březen 2025
¢ Každé pondělí v 10.15 hodin

Chytrý telefon od A do Z
s lektorkou Lenkou Smržovou
Jak porozumět svému mobilnímu telefonu a naučit se využívat
funkce, které nabízí? Lenka vás provede jasně a srozumitelně
světem chytrých telefonů.
PODMÍNKOU ÚČASTI V KURZU
JE VLASTNÍ CHYTRÝ TELEFON.

¢ Každé úterý od 8.30 hodin

Relaxace hudbou-cesta k vnitřní spokojenosti
Milé dámy, přijďte si vnést do vašeho života radost, duševní po-
hodu, uvolnit vaše tělo z bolesti a hodit starosti za hlavu.
To vše za zvuků krásné hudby a v milé ženské společnosti.
Příspěvek 20 Kč

¢ Každé úterý v 10.30 hodin

Trénování paměti
s lektorkou Helenou Žahourovou
Pojďte si udržet mozek a paměť v kondici. Čekají na vás nejen
zábavné úkoly na procvičení paměti, pozornosti, myšlení, slov-
ní zásoby. také si vyzkoušíte tipy a triky, jak můžete mít stále
paměť jako slon a jak si zapamatujete úplně cokoliv.
Příspěvek 20 Kč

¢ Ve čtvrtek 20. března v 16.00 hodin

Jak uvařit rychle, zdravě a bez námahy?
Tentokrát na téma „Svačinky pro děti“.
Pravidelné měsíční setkávání pro nadšence, majitele thermomi-
xu, anebo jen pro zvídavé hospodyňky. Vaření v thermomixu je
snadné a ušetří vám čas. Přijďte ochutnat a inspirovat se.
Setkání je zdarma

¢ V pondělí 24. března v 17.00 hodin

Tvrze a panství na Borovansku
– beseda a komentovaná prezentace
fotografií s PhDr. Danielem Kovářem
Vstupné dobrovolné

¢ V pondělí 31. března v 16.00 hodin

Tvořivé odpoledne pro rodiče,
prarodiče a vnoučata
Tentokrát se naučíme a společně ochutnáme tradiční sladkou
dobrotu „Borovanské natahačky“, příspěvek 50 Kč

Bližší informace a přihlášky na tel. 792 372 218,
FB stránce Radost Borovany anebo
e-mail: seniorklub@archaborovany.cz
Senior klub Radost, Žižkovo náměstí 149 Borovany
www.radostborovany.cz

Neseďte doma za pecí, přijďte mezi nás!

Hana Doskočilová

INZERCE
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Martin Š t ě ch
Ing. Miroslav K a d l e č e k

GEODETICKÁ KANCELÁŘ
LEDENICE

geometrické plány a ostatní geodetické práce

e-mail: stech.martin@atlas.cz § mobil: 775 665 035
info@gkl-ledenice.cz § mobil:  602 662 693

Na Zahradách 630, Ledenice
www.gkl-ledenice.cz

KOUPÍM
VZDUCHOVKU

Tel. č. 721 170 107

ZAHRADY

OUPIC

kompletní real izace zahrad
a mnoho dalších činností
v zahradnických pracích
(kval ita a dobrá cena).

tel. 604 231 577
www. zahradyoupic.cz



březen 2025 LEDENICKÝ  ZPRAVODAJ 17

TOPENÍ

VODA – PLYN

¡ Podlahové vytápìní

¡ Tepelná èerpadla

¡ Kotle na tuhá paliva

¡ Kondenzaèní plynové kotle

¡ Kotlíkové dotace

RaBa-servis
Radim BACHRATÝ, Nová Ves 101

tel.: 603 749 031

www.rabaservis.cz
e-mail: radim.bachraty@tiscali.cz

UZÁVĚRKA
dalšího vydání

Ledenického zpravodaje
je 25. března 2025

Své příspěvky můžete zasílat na
e-mail: kultura@ledenice.cz

nebo na adresu:
Městys Ledenice, podatelna,
Náměstí 89, 373 11 Ledenice

PAVEL SLÁMA
malířství – natěračství
Nabídka veškerých malířských
a natěračských prací

373 73 Libín 66, mobil +420 728 866 586
e-mail: slamamalir@seznam.cz
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